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I N T E R P E L A C J A  nr 57/ IN /20 

 

Dotyczy:  Możliwości poprawy efektywności nauczania zdalnego poprzez pracę z domu 

nauczycieli legnickich szkół. 

 

            Działając w ramach uprawnień, wynikających z mandatu radnej Rady Miejskiej Legnicy, 

mając na uwadze zapytania nauczycieli legnickich szkół, w temacie możliwości prowadzenia 

nauczania zdalnego, bez konieczności przebywania w  budynku szkoły, bardzo proszę  

o podjecie stosownych działań w ramach posiadanych uprawnień, jak również wynikających  

z zajmowanego stanowiska w celu wypracowania z odpowiednimi jednostkami takiej formy 

pracy zdalnej nauczycieli, która w sposób oczywisty wpłynie na poprawę efektywności pracy  

z korzyścią dla uczniów, jak i nauczycieli oraz przyczyni się do zmniejszenia zagrożenia 

wynikającego ze stanu epidemicznego w kraju. 

 

Zajęcia zdalne, które zostały wprowadzone rozporządzeniem Prezesa Rady Ministrów, 

poprzez ustanowienie na terenie całego kraju strefy czerwonej nie wymagają obecności 

uczniów. Pomimo tego, iż nauczyciele prowadzą zajęcia również w takiej formie, przy 

wykorzystaniu łącza internetowego muszą dojeżdżać do szkół, żeby w pustych salach 

lekcyjnych prowadzić dokładnie takie same zajęcia, jakie mogliby prowadzić z domu. 

 

Taki stan rzeczy oszczędziłby nie tylko czas dojazdu, koszty z nim związane, ale przede 

wszystkim, rozwiązanie takie zmniejszyłoby ryzyko związane ze stanem epidemii na terenie 

całego kraju. 

 

Z pewnością zajęcia takie nie straciłyby na wartości merytorycznej, podkreslić należy,  

że – mogłyby przebiegać sprawniej, dzięki wykorzystaniu domowego łącza, które nie będzie 

tak przeciążone jak te, które oferują szkoły, wobec czego jakość zajęć mogłaby wzrosnąć. 
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Nauczyciele doskonale znają kanały komunikacji ze swoimi uczniami oraz narzędzia pracy 

zdalnej, które obecnie wykorzystują od początku pandemii w Polsce. 

 

Poradnik „Kształcenie na odległość” przygotowany przez Ministerstwo Edukacji Narodowej 

nie tylko precyzuje kluczowe założenia takiej formy nauczania, ale i zwraca uwagę na 

najbardziej istotne kwestie, które bezspornie są wdrażane przez legnickich nauczycieli. 

  

Dotychczas tylko w wyjątkowych przypadkach dyrektor szkoły może pozwolić nauczycielowi 

na prowadzenie zajęć zdalnych z domu, jednak uważam, że tak istotny obszar, jak edukacja 

powinien znaleźć się pod szczególną opieką ze strony Władz Miasta, Kuratorium  

i Ministerstwa Edukacji Narodowej, wobec tego również nauczyciele mogą swoją pracę 

wykonywać z domów, bez koniecznej dotychczas obecności w pustym budynku szkoły. 

 

Odnosząc się bezpośrednio do ustawy - w rozumieniu art. 2 ust. 2 ustawy z 2 marca 2020 r.  

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem 

COVID-19, za „przeciwdziałanie COVID-19” rozumie się wszelkie czynności związane ze 

zwalczaniem zakażenia, zapobieganiem rozprzestrzenianiu się, profilaktyką oraz zwalczaniem 

skutków choroby. Zatem przesłanki polecenia pracownikowi pracy zdalnej są szerokie  

i w praktyce każdy pracodawca, choćby ze względu na profilaktykę, może polecić 

pracownikom pracę zdalną. 

 

Dbając o jakość nauczania, ale i dobro samych nauczycieli i dyrektorów placówek 

oświatowych należałoby umożliwić pracę zdalną z domu. 

 

Wnosząc o udzielenie pisemnej odpowiedzi na moją interpelacje wskazuję, że podjęty 

problem dotyczy ogółu mieszkańców Legnicy i leży w jego interesie co wypełnia wymogi 

wynikające wprost z art. 3 ust.1 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej (Dz.U. z 2016 r. poz.1764 oraz Dz.U.z 2017 r. poz.933), dlatego też uważam,  

iż interpelacja jest zasadna zarówno na gruncie obowiązujących przepisów, jak i oczekiwań 

mieszkańców naszego Miasta. 

 

 

 

  
  Z poważaniem 
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